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ÅRSRAPPORTERING 2015 
 
 

Saksbehandler:  Anne Hjelmstadstuen Jorde Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/545    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
23/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Rådmannens årsrapport 2015, av 11. april 2016 
Virksomhetsrapporter 2015 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
KS-sak 87/14 Økonomi- og handlingsplan 2015-2018 
 
Sammendrag: 
Rådmannens årsrapport 2015 er rådmannens tilbakerapportering til de folkevalgte på vedtatt 
økonomi- og handlingsplan for 2015-2018, med målkart. Sammen med virksomhetsrapporter 
2015 viser den kommunens virksomhet og aktivitet i året som har gått. 
 
Rådmannen foreslår at årsrapporten tas til etterretning.  
 
Saksutredning: 
 
Kommunestyret vedtok i sak 87/14 Økonomi- og handlingsplan for 2015-2018. Rådmannen 
legger her fram tilbakemelding på status i handlingsplanen ved utgangen av 2015.  
 
Handlingsplan 2015-2018 er bygget opp etter samme struktur som kommuneplanens 
samfunnsdel, med prioriterte tiltak og aktiviteter for fireårsperioden under hvert kapittel. I 
årsrapporten gir rådmannen sin vurdering av måloppnåelse og status for disse tiltakene, 
samt kommentarer omkring videre framdrift.  
 
Virksomhetsrapporter 2015 for kommunens 9 virksomheter er en del av årsrapporteringa. 
 
Vurdering: 
 
Rådmannen mener den framlagte årsrapporten, sammen med virksomhetsrapporter 2015, 
gir kommunestyret en god oversikt og status for kommunens virksomhet i året som har gått. 
Både utviklingstrekk, grad av måloppnåelse og økonomisk status, for kommunen som helhet 
og for hver enkelt virksomhet, framgår. Det trekkes også linjer framover i tid.  
 
Kommunen er i positivt driv på mange områder, samtidig som det er utfordringer og 
forbedringsområder som vil bli fulgt opp videre.  
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Rådmannens forslag til innstilling: 
 
Rådmannens årsrapport 2015 tas til etterretning. 
 
 
Sveinar Kildal Anne Hjelmstadstuen Jorde 
Rådmann 
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REGNSKAP 2015 
 
 

Saksbehandler:  Annikken Reitan Borgestrand Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 15/1595    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
24/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
 
 
 Vedlegg:  
1. Øyer kommunes årsregnskap med noter for 2015 

2. Rådmannens årsberetning for 2015 

3. Revisjonsberetning til Øyer kommunes årsregnskap for 2015 (ettersendes). 

4. Kontrollutvalgets uttalelse til Øyer kommunes årsregnskap for 2015 (legges fram i møtet). 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt):  
1. Budsjett for 2015  

2. Virksomhetenes regnskapsredegjørelser  
 
Sammendrag:  
Kommunestyret godkjenner Øyer kommunes regnskap for 2015 og vedtar at merforbruket 
dekkes av disposisjonsfond.  
 
Saksutredning:  
Årets regnskap viser kr 3.999.000 etter strykninger (jfr regnskapsforskriften).  
Årets merforbruk før strykninger er 9,46 mill kroner.  
 
Det er foretatt strykninger på følgende måte: Avsetning til disposisjonsfond: 5,47 mill kroner. 
Netto driftsresultat ble -0,67 mill kr, dette er -0,2 % av sum driftsinntekter.  
Dette er langt under resultatmålet for 2015.  
 
Øyer kommunes investeringsregnskap er oppgjort med et udekket beløp på kr 56,8 mill kr. Dette 
må sees i sammenheng med forskuttering av tilskudd til sykehjemsplasser som forventes 
inntektsført i 2016. 
 
Vurdering:  
Det vises til vedlagte regnskapsdokument med noter, samt årsberetningen for nærmere detaljer 
og vurdering vedrørende regnskapsresultatet og den økonomiske stillingen til Øyer kommune.  
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Rådmannens forslag til innstilling: 

1. Kommunestyret godkjenner Øyer kommunes regnskap, inkludert rådmannens 
årsberetning, for 2015 

2. Kommunestyret vedtar at merforbruket på 3.999.000 dekkes av disposisjonsfondet 
som settes ned fra 9.759.000 til 5.760.000 

 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 
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FINANSRAPPORT PR 31.12.15 
 
 

Saksbehandler:  Annikken Reitan Borgestrand Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/532    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
25/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Finansrapport pr 31.12.15 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen 
 
Sammendrag: 
Kommunestyret tar finansrapporten pr 31.12.2015 til orientering. 
 
Saksutredning: 
I henhold til kommunens finansreglement som ble revidert i kommunestyret i september 
2014, K-sak 73/14, skal rådmannen i forbindelse med tertialrapportering pr 30. april og 31. 
august legge fram rapporter for kommunestyret som viser status for forvaltningen av ledig 
likviditet og andre midler beregnet for driftsformål og for gjeldsforvaltningen. Det skal i 
tillegg foretas risikovurderinger. Ved årets utgang skal det legges fram en rapport som viser 
utviklingen gjennom året og status ved utgangen av året. I henhold til finansreglementet skal 
det rapporteres på forvaltning av ledig likviditet og andre midler beregnet til driftsformål, 
gjeldsforvaltning og renterisiko. 
 
Vurdering: 
De tre tabellene i vedlegget, sammenholdt med rådmannens kommentarer, gir en god 
oversikt over status for kommunens ledige likviditet og andre midler beregnet for 
driftsformål og kommunens gjeldsportefølje.. Det er ikke avdekket avvik i forhold til 
kommunens finansreglement. Det er verdt å merke seg at 1 % endring i rente vil medføre en 
årlig netto merutgift for kommunen i størrelsesorden 3,1 millioner kroner.  
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret tar finansrapporten pr 31.12.15 til orientering 
 
 
 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 
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REGNSKAP 2015 - OVERFØRING AV MER- OG MINDREFORBRUK I VIRKSOMHETENE TIL 2016 
 
 

Saksbehandler:  Annikken Reitan Borgestrand Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/475    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
26/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 

1. Tabell 1: Regnskap 2015, overføring av mer – og mindreforbruk til 2016 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 

1. Årsbudsjett for 2015 
2. Årsregnskap for 2015 
3. Rådmannens årsberetning for 2015 
4. Økonomirapportering for 2015 
5. Regnskapsredegjørelser 

 
Sammendrag: 
Rådmannen forholder seg til vedtaket for budsjettåret 2015 (K-sak 87/14) der det er vedtatt 
at overføringsordningen skal ha 100 % effekt for mindreforbruk og 100 % effekt for 
merforbruk. 
 
Det rapporteres på virksomhetsnivå for 2015 fordi det er på dette nivået budsjett 2015 ble 
vedtatt. Samlet for virksomhetene viser regnskapet for 2015 et merforbruk på 10,7 millioner 
kroner.  
 
Det har gjennom hele året 2015 vært kommunisert tydelig at overføringsordningen skal 
gjelde fullt ut i henhold til politisk vedtak. Rådmannen har likevel funnet det riktig å ettergi 
utgifter til det som er ekstraordinært, som for eksempel utgifter til flom, samt utgifter det 
normalt skulle vært kompensert for gjennom året. 
 
Virksomhetsledernes kommentarer til regnskapsresultatene følger saken som utrykt vedlegg. 
 
Saksutredning: 
Merforbruk eller mindreforbruk beregnes netto (driftsutgifter fratrukket driftsinntekter) i 
forhold til vedtatt justert budsjett. Styrking/reduksjon av budsjettrammen påfølgende år 
vedtas av kommunestyret i egen sak etter at regnskapet er behandlet. 
 

Regnskapet for 2015 ga et netto driftsresultat på – 0,67 millioner kroner som utgjorde  
-0,2 % av sum driftsinntekter. Det er foretatt strykninger av avsetning til disposisjonsfond på 
5,47 millioner kroner. Regnskapsmessig merforbruk etter strykninger er 3.999.000 kroner og 
dekkes ved bruk av kommunens disposisjonsfond. 
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Rådmannens forslag til innstilling i overføringssaken framgår av vedlagte tabell. Tabellen har 
seks kolonner:  
1. Virksomhetskode  

2. Navn  

3. Regnskap 2015 – avvik mellom justert budsjett og regnskap. Tallene som framkommer er 
differanse mellom justert budsjett og regnskap for året, og oppsummerer seg til et samlet 
merforbruk på 10,7 millioner kroner  

4. Korrigering – forslag til ettergivelse av merforbruk/inndragning av mindreforbruk  

5. Forslag til budsjettjustering, styrking av ramme (+)/ reduksjon av ramme (-).  

6. På hvilken sektor budsjettet skal justeres  
 
Gjennomgang av spesielle forhold – grunnlag for ettergivelse av merforbruk og 
inndragning av mindreforbruk.  
 
Energiregnskap  
Virksomhetene har ansvaret for energibudsjettet. Begrunnelsen er at de som kan påvirke 
utgiftsnivået også skal ha økonomiansvaret. Samlet for alle kommunens virksomheter viser  
regnskapet på energipostene et forbruk på 4,9 mill kr i 2015. Som tabellen nedenfor viser har 
det vært et høyere forbruk i 2015 sammenlignet med 2014. 
 

 
 
Virksomhetene 
Tabellen nedenfor viser virksomhetenes netto utgifter i regnskap 2015, budsjett 2015 og 
regnskap 2014.  Rådmannen mener det også er viktig å synliggjøre hvor stor del av 
merforbruket som skyldes overføring fra tidligere år for å få fram det reelle merforbruket i 
2015.  Tall i 1000 kroner, merforbruk (-)/mindreforbruk (+). 

2014 2015 Avvik

Ungdomsskolen                                 4 187 m2654 665 644 529 -10 136 

Solvang skole                                      7 250 m2622 790 589 333 -33 457 

Aurvoll skole                                    2 331 m2366 800 384 800 18 000

Sykehjemmet                                     4 700 m2998 552 1 023 425 24 873

Bakketun  bosenter                          2 831 m2544 200 602 000 57 800

Aktivitetssenteret                                625 m2162 800 143 600 -19 200 

Mosjordet barnehage                       540 m2133 260 135 360 2 100

Vidarheim barnehage                   1 775 m2243 956 227 114 -16 842 

Rådhuset                                              3 735 m2580 491 602 948 22 457

Tretten Samf.hus/kontorbygg     2 972 m2489 900 534 900 45 000

Totalt (kW)                                        30 946 m24 797 414 4 888 009 90 595
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Virksomhet 100 – Politisk styring og administrasjon 
Regnskap for 2015 viser et merforbruk på 2, 1 millioner kroner. Av dette er ca 2,2 millioner 
kroner overført merforbruk fra 2014.  
 
Det er et merforbruk knyttet til politisk styring på 400.000 kroner. Dette skyldes i hovedsak 
utgifter til kommunereform på 55.000 kroner, dobbel lønn i tre måneder knyttet til skifte av 
ordfører på ca 130.000 kroner, utgifter til webTV på ca 80.000 kroner, samt økte utgifter til 
møtegodtgjørelse knyttet til politikeropplæring. Rådmannen foreslår at utgifter til 
kommunereform, og utgifter knyttet til nytt kommunestyre og ny ordfører ettergis.  
Totalt 320.000 kroner. 
 
Kontroll og revisjon har et mindreforbruk på ca 80.000 kroner og har bedt om at 
kommunestyret overfører dette mindreforbruket til neste år. 
 
Når det gjelder rådmannen inkludert HR, politisk sekretariat og øvrige strategiske funksjoner 
så har denne funksjonen et reelt mindreforbruk på 400.000 kroner dersom overføringen fra 
2014 hensyntas. Dette viser at planen om å hente inn igjen merforbruket over år følges. 
Totalt har rådmannen redusert med 3,1 årsverk i sin virksomhet. 
 
Virksomhet 130 – Skatt/innfordring 
I balanse etter avsetning til bundne fond med ca 150.000 kroner. 
 
Virksomhet 300 – Mosjordet barnehage 
Regnskap 2015 viser et mindreforbruk på 230.000 kroner. Virksomheten hadde med et 
mindreforbruk inn i 2015 på kr 317.000. Resultatet viser at det er brukt ca en tredel av dette i 
2015. Det har vært store utgifter på lønn, dette er kompensert med refunderte sjukepenger 
og fødselspenger.  Driftsutgiftene har vært under kontroll, og strømutgiftene har vært litt 
lavere enn budsjettert. Foreldrebetalingen har vært litt høyere enn forventet. Det skyldes at 

Virksomhet

Regnskap 

2015

Justert 

budsjett 

2015

Regnskap 

2014 Avvik 2015

Herav 

overført fra 

2014

Reelt 

mer/mindre

forbruk 

2015

Politisk styring og administrasjon 17 897 15 794 19 990 -2 103 -2 162 59

Fellesenh.skatt og innfordring 0 0 0 0 0 0

Fellesutgifter 27 859 32 388 20 526 4 529 0 4 529

Mosjordet barnehage 5 406 5 637 5 312 231 317 -86 

Vidarheim barnehage 8 566 8 789 8 025 223 141 82

Aurvoll skole 11 015 10 519 11 077 -496 -80 -416 

Solvang skole 21 405 19 739 22 269 -1 666 -636 -1 030 

Øyer Ungdomsskole 22 205 19 954 22 225 -2 251 -745 -1 506 

Helse- og familietjenesten 51 881 51 185 45 911 -696 -123 -573 

Pleie og omsorg 77 047 71 562 79 748 -5 485 -1 354 -4 131 

Virksomhet kultur 9 342 9 221 9 095 -121 -82 -39 

Eiendom og anlegg* 24 719 22 162 20 028 -2 557 965 -3 522 

Vann og avløp 0 0 0 0 0 0

Bygg/areal/geomatikk 4 846 5 095 4 323 249 572 -323 

Selvkosttjenester BAG 496 0 375 -496 0 -496 

Renovasjon og feiing 0 0 -12 0 0 0

* ekstraordinære utgi fter ti l  flom på 2,7 mi l l ioner kroner  er ført her
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mange søkte barnehageplass i vårhalvåret og at det ble gjennomført opptak hele året. 
Mindreforbruket skyldes i stor grad overskudd som ble overført fra 2014 til 2015. 
 
Virksomhet 320 – Vidarheim barnehage 
Regnskap 2015 viser et mindreforbruk på 223.000 kroner. Virksomheten hadde med seg et 
mindreforbruk på kr 140 000 fra 2014. Strømutgiftene ble lavere enn budsjettert og 
driftsutgiftene har vært nøkterne gjennom hele året. Det er en svikt i brukerbetalingen på kr. 
69 000 siden det har vært hatt ledige plasser gjennom hele året. Det var full barnehage kun i 
de tre sommermånedene. Det har vært store utgifter på lønn som dekkes inn av refusjoner 
av sykepenger og fødselspenger. Mindreforbruket skyldes at barnehagen har forholdt seg til 
vedtaket om restriksjoner på bruk av vikarer. 
 
Virksomhet 340 – Aurvoll skole 
Regnskapet for 2015 viser et merforbruk på 495.000 kroner. Virksomheten hadde med seg et 
merforbruk på 80.000 kroner fra 2014. Merforbruket knytter seg i all hovedsak til lønn. Det 
ble nedbemannet fra og med 01.09.15, dermed ble over halve året drevet med større 
bemanning enn budsjettert. Hovedårsaken til dette er både at nedbemanningsprosess er 
krevende og tar tid, samtidig som det var utfordringer knyttet til å følge opp enkeltvedtak til 
spesialundervisning. 
 
Virksomhet 350 – Solvang skole 
Regnskapet for 2015 viser et merforbruk på 1,7 millioner kr. Av dette er ca 600.000 kr 
merforbruk fra 2014. Merforbruket knytter seg i all hovedsak til lønn. Det ble nedbemannet 
fra og med 01.08.15, i tillegg ble det bemannet ned noe fra 01.05.16. 
Nedbemanningsprosessen er krevende og tar tid og dermed vil ikke nedbemanningen gi full 
effekt før i 2016. 
 
Virksomhet 370 – Øyer ungdomsskole 
Regnskapet for 2015 viser et merforbruk på kr 2,25 millioner. Av dette er 600.000 kr 
merforbruk fra 2014. Det er et merforbruk på lønn med 1,32 millioner. Det ble foretatt flere 
oppsigelser i 2015. Disse oppsigelsene fikk ikke virkning før i september/oktober. I tillegg er 
det en merutgift i forhold til utvidede spesialpedagogiske tiltak.  
 
Driftsutgiftene viser også en sprekk på ca en million: 600.000 kr av dette er merforbruk 
overført fra 2014. Det resterende skyldes i hovedsak tre forhold: IKT, undervisningsmateriell 
og leirskole.      
 
Virksomhet 420 – Helse og familietjenesten 
Regnskapet for 2015 viser et merforbruk på ca 700.000 kroner. Av dette er 120.000 kr 
merforbruk fra 2014.  
 
I 2015 var det flere barn i barnehage med behov for spesialpedagogisk hjelp hvor det ikke var 
mulig å gi tilbud innenfor eksisterende stillingsressurser. Merkostnadene til dette utgjorde ca 
750.000 kroner. I barneverntjenesten var det kostnadskrevende institusjonsplasseringer som 
resulterte i tilsvarende underskudd.  Dette er plasseringer som er videreført i 2016. Tiltak i 
barnehage gjelder barnehageåret og er kostnader som følgelig påløper også i 2016.  
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For om mulig å holde budsjettet i 2015 med særskilte utfordringer på ovennevnte områder, 
har blant annet flere stillinger vært ubesatte i perioder.  Selv om dette på kort sikt har gitt 
noen besparelser, er det stor risiko for økte kostnader på sikt.  Det vil derfor ha høy prioritet 
å få på plass nødvending personell i 2016. 
 
Innenfor legetjenesten er det en merkostnad på ca 300.000 kr. Dette skyldes i hovedsak 
følgende forhold: Kostnader til overgrepsmottak er belastet for både 2014 og 2015. Det har 
også vært en økning i refusjon knyttet til interkommunal legevakt, blant annet til kostnader 
som følge av driftsunderskudd på legevakten i 2015 der kostnadene er fordelt på de 
samarbeidende kommunene.  Det må påregnes tilsvarende legevaktkostnader i 2016 selv om 
det nå er flere kommuner som samarbeider om legevakten. 
 
Virksomhet 440 – Pleie og omsorg 
Regnskapet for 2015 viser et merforbruk på -5,5 millioner kr. Av dette er 1,4 millioner kr 
merforbruk fra 2014. 
 
Kommunen har fem ressurskrevende brukere som etter tilskudd i snitt koster ca 1,5 millioner 
kr. Budsjettet for 2015 var ikke innrettet for dette, og tilbudet på andre steder i 
omsorgstrappa har blitt redusert som følge av dette. 
 
Antall brukere med omfattende behov har økt til 26. Dette er i samsvar med 
samhandlingsreformen. Pasienter skrives fortere ut fra sykehuset og ansvaret i 
primærhelsetjenesten utvides tilsvarende. Konsekvensen er innleie av ekstra fagbemanning 
utover det vanlige i hjemmetjenesten v/ Bakketun og på sjukehjemmet. 
 
Økt pleiebehov blant ressurskrevende brukere og økt antall brukere med omfattende behov 
har ført til økte kostnader til bruk av vikarbyrå og drift av privat bofellesskap. 
 
Virksomheten har solgt mindre liggedøgn til Lillehammer enn forutsatt og dermed førte dette 
til en inntektssvikt (2014: 4.380` kr, 2015: 2.460` kr). 
 
Innleie på grunn av sykefravær er redusert og det jobbes fortsatt med oppfølging for å sørge 
for at den positive utviklingen fortsetter. 
 
Oppsummert forklares merforbruket som følger: 

 2.545.000 kr - overforbruk grunnet ekstra innleie i forbindelse med brukere med 
omfattende behov 

 2.040.000 kr - overforbruk grunnet egenandel ressurskrevende brukere (etter statlig 
tilskudd) 

    900.000 kr  - Overforbruk grunnet innleie i forbindelse med sykefravær(korttids) 
 
Virksomhet 500 – Kultur 
Regnskapet viser et merforbruk på 121.000 kroner. Av dette er 82.000 kroner merforbruk fra 
2014.  
 
Merforbruket kan oppsummeres som følger: 

- Tapsføring av sykepengerefusjon. 34.000 
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- Merutgifter til bibliotek i forbindelse med kurs og leksehjelp for flyktninger: 20.000 
- Underdekning tilskudd til livssynsorganisasjoner: 24.000 
- Økning i IKT – kostnader: 5.000 

 
Rådmannen foreslår å kompensere for økt tilskudd til livssynsorganisasjoner, dette henger 
sammen med mindreforbruk på pris og lønnsvekst (fellesutgifter). 
 
Virksomhet 550 – Eiendom og anlegg 
Regnskapet viser et mindreforbruk på 174.000 kroner. Overført mindreforbruk fra 2014 var 
på 965.000 kroner. Hovedårsaken til mindreforbruket er minimal bruk av vikarer ved 
sykefravær, samt at det ikke har vært bruk av ferievikar. 
 
Virksomhet 550 – Utgifter til flom (ført på eget ansvar og prosjekt) 
Ekstraordinære utgifter til utbedringer som følge av flommen er ført på eget ansvar knyttet 
til virksomhet 550. Rådmannen har valgt å skille ut dette på grunn av at dette er utgifter som 
anses å være ekstraordinære og ikke er innenfor den ordinære driften til virksomheten. 
Dette er utgifter som også tilhører flere andre virksomheter, blant annet vann og avløp. 
Utgiftene knytter seg til flomskader i handelslagsbygningen, reparasjonsarbeider ved 
Vidarheim skole og kommunens andeler ved nødvendig reparasjoner i bekker som ble 
reparert og ombygd etter flommen. Totale utgifter beløper seg til 4,2 millioner kroner i 2015, 
men det er inntektsført 1,1 millioner kroner i ekstraordinære skjønnsmidler fra 
Fylkesmannen i Oppland (fondsmidler overført fra 2014) og 375.000 kroner i 
erstatningsoppgjør fra KLP. Rådmannen foreslår at dette vurderes som ekstraordinære 
utgifter og at dette ettergis. 
 
Virksomhet 560 – Vann og avløp 
Regnskapet viser et mindreforbruk på i alt ca 3,5 millioner kr. Dette medfører en avsetning til 
fond på ca 1,2 millioner kr i stedet for budsjettert bruk av fond på ca 2,3 millioner kr. 
Hovedårsakene til dette kan oppsummeres slik: 

- Mindreforbruk i lønn på ca 0,8 millioner kr skyldes at ansettelser først ble 
gjennomført vinteren 2016 i stedet for som budsjettert for høsten 2015. 

- Lavere rente enn forutsatt fører til en mindreutgift på ca 1,5 millioner kr. 
- Langtidssykemeldinger har medført en merinntekt i sykepengerefusjon på  

ca 0,5 millioner kr. 
- Gebyrinntekter (spesielt økt tilknytningsgebyr på grunn av mye hyttebygging) 

medfører en merinntekt på ca 0,8 millioner kr. 
 
En feil ved avstemming av selvkostregnskapet fører til at regnskapet går ut med 25.000,- i 
merforbruk. Dette beløpet overføres til neste års budsjett. 
 
Virksomhet 570 – BAG 
Regnskapet viser et mindreforbruk på 249.000 kr. I tillegg mangler en ompostering på feilført 
bilag for «kunst på Tretten» på 175.000 kr. Beløpet er feilførti investering og rådmannen 
foreslås at dette rettes opp i denne saken. Totalt betyr det et mindreforbruk på 424.000 kr. 

Overført mindreforbruk fra 2014 var 572.000 kroner. Mindreutgift skyldes i hovedsak lavere 

kostnader for felles landbrukskontor enn budsjettert (ca 275.000 kr). Noe oppveies av høyere 
driftsutgifter under skogbruk på grunn av skogsdrift, samt kostnader vedrørende klagesak på 
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gjødselkum i alt ca 175.000 kr). Videre utgjør mindreforbruk under driftsutgifter for 
kommuneplan(funksjon 3015) ca 170.000 kr. Her er mindre bruk av konsulenttjenester på ca 
150.000 kr hovedårsaken. Dette skyldes for det meste  at  ferdigstillelse av kommuneplanens 
arealdel har blitt forskjøvet til 2016. 

 
Virksomhet 580 – Selvkosttjenester BAG 

Regnskapet for hele ansvar 5800 har i 2015 i utgangspunktet et totalt mindreforbruk på ca 
3,1 millioner kr.  Det er derimot store forskjeller innenfor funksjonene reguleringsplan, 
byggesak og kart- og delingsforretninger og regnskapet totalt sett viser et merforbruk på 
496.000 kroner. Byggesak og kart- og deling har hatt en markant økning i saker og herav også 
gebyrinntekter. Det har vært et særdeles hektisk år og det vil i 2016 bli en økt bemanning 
under disse funksjonene for bedre å ivareta oppgavene. Merinntekter er avsatt til bundne 
fond, med henholdsvis 1,8 millioner kr for byggesak og 2,0 millioner kr for kart- og 
delingsforretninger 
 
Det har vært mindre private reguleringsplaner til behandling og herav også mindre 
gebyrinntekter enn budsjettert. Herav merforbruket på nesten 0,5 mill kr i regnskapet. 
Funksjon 3011 (reguleringsplaner) har ikke noen fondsmidler å ta av og må derfor overføre 
merforbruk til 2016. Det er en vanskelig balansegang mellom, og avregning av ressursbruk 
for kommunal planlegging og behandling av private reguleringsplaner. Noe av merforbruket 
for ansvar 5800, funksjon 3011 burde nok vært belastet ansvar 5700. Dette vurderes i 2016. 
 
Virksomhet 590 – Selvkosttjenester renovasjon og feiing 
I balanse. Det er avsatt 137.000 kroner til renovasjonsfondet knyttet til økte inntekter som 
følge av økt antall abonnenter. 
 
Fellesutgifter 
Totalt for fellesutgifter vises et mindreforbruk på 4,5 millioner kroner. Fellesutgifter er 
virksomhet 200 der det budsjetteres og regnskapsføres diverse fellesfunksjoner for hele 
kommunen. Hovedårsakene til mindreforbruket er som følger: 
 

 Reduserte utgifter til skoleskyss: +350.000 kroner 

 Reduserte utgifter til gjesteelever: +590.000 kroner 

 Pris- og lønnsvekst: + 1 million kroner. 
 
I tillegg kommer interne overføringer fra selvkostområdene på 200.000 kroner og 
budsjetterte midler til premieavvik pensjon på 1,7 millioner kroner. Utgifter til premieavvik er 
regnskapsført sammen med pensjonsoppgjøret på et annet ansvar. 
 
Rådmannen foreslår at mindreforbruket på virksomheten inndras og bidrar til å styrke 
disposisjonsfondet. Dersom politikerne ønsker å avvike noe fra det vedtatte prinsippet om å 
følge overføringsordningen 100 % vil rådmannen anbefale å se dette i sammenheng med de 
tre prikkpunktene ovenfor knytter til fellesutgifter.  
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Vurdering: 
Overføringsordningen er et viktig styringsredskap. Rådmannen har gjennom hele året varslet 
at overføringsordningen, som vedtatt, vil bli praktisert fullt ut i 2015.  
 
Ettersom bruk av disposisjonsfond har finansiert kommunens merforbruk for 2015 er dette 
nå på et svært lavt nivå, noe som medfører at kommunen har lite reserver. Øyer kommune 
er i en utfordrende økonomisk situasjon, og rådmannen vil understreke at er viktig å styrke 
disposisjonsfondet for å bygge opp igjen kommunens reserver og at virksomhetene bærer 
det økonomiske ansvaret for sitt merforbruk. Rådmannen finner det derfor nødvendig å kun 
ettergi ekstraordinære utgifter, samt utgifter det skulle vært kompensert for gjennom året. 
 
Rådmannen ser at virksomhetene/sektorene fra 2016 har store økonomiske utfordringer og 
at overføringsordningen legger ytterligere press på situasjonen. Det er likevel svært viktig at 
overføringsordningens styringsstatus opprettholdes, både for virksomheter med merforbruk, 
men også for virksomheter med mindreforbruk. 
 
Etter at det er tatt hensyn til den ettergivelsen av merforbruk som rådmannen innstiller på 
overføres det til sammen en million kroner i virksomheter med mindreforbruk og 13 millioner 
kroner i virksomheter med merforbruk. Totalt betyr det en avsetning til kommunens 
disposisjonsfond på 12 millioner kr. 
 
Dersom kommunestyret vil avvike fra vedtaket om å følge regelverket i overføringsordningen 
kan foreslått avsetning til disposisjonsfondet reduseres/økes. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

1. Kommunestyret vedtar budsjettjusteringer som framgår av kolonnen «forslag til 
budsjettjustering» 

2. Netto utgiftsreduksjon overføres disposisjonsfondet som settes opp fra 5.760.000 til 
17.760.000 

 
 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 
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LÅNEGARANTI NYTT ORGEL ØYER KIRKE 
 
 

Saksbehandler:  Frode Fossbakken Arkiv: 256  
Arkivsaksnr.: 15/945    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
 
27/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Søknad fra Øyer og Tretten kirkelige råd om lånegaranti for anskaffelse av nytt orgel i Øyer 
kirke, mottatt 28.5.15, med detaljerte opplysninger i brev mottatt 29.2.16 
Lånebetingelser fra Opplysningsvesenets Fond (OVF) 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Fsk-sak 58/13, tilskudd til nytt orgel til Øyer kirke 
Kommunelovens § 51 vedrørende kommunal lånegaranti med forskrifter 
Årsmelding fra Øyer og Tretten kirkelige råd for 2014 
 
Sammendrag: 
Rådmannen går inn for at Øyer og Tretten kirkelige råd (ØTKR) gis tilsagn om lånegaranti for 
lån på inntil kr. 1 415 000. Det gis garanti slik at ØTKR kan ta opp lån for å dekke utgifter til 
anskaffelse av orgel til Øyer kirke utover de midlene de har samlet inn så langt. 
 
Garantien gis under forutsetning av godkjenning hos Fylkesmannen i Oppland. 
 
Saksutredning: 
ØTKR ved Orgelkomiteen har siden 2007 samlet inn totalt kr. 1,9 millioner til anskaffelse av 
nytt orgel i Øyer kirke. Nesten halvparten av summen er donasjon/arv etter en person. 
Orgelkomiteen har nå innhentet anbud på orgel, med tanke på anskaffelse i løpet av 
2017/2018. Et orgel tilpasset Øyer kirke vil komme på totalt kr. 3 215 000 + mva (jfr. brev av 
29.2.16). ØTKR får kompensert mva etter samme regler som for kommunen. 
 
ØTKR har tidligere søkt Øyer kommune om tilskudd til orgel, jfr. Fsk-sak 58/13 og videre 
behandling i budsjett- og økonomiplanbehandling for 2014-2017. Tilskudd ble der tatt ut av 
planen. Ettersom tilskudd ikke er aktuelt er en lånegaranti eneste mulighet til å få realisert 
orgelanskaffelse nå. Alternativt må tiltaket settes på vent til full finansiering er mulig 
gjennom ytterligere gaver og donasjoner. Dette kan dreie seg om adskillige år. 
 
ØTKR har vært i kontakt med Opplysningsvesenets fond (OVF) for betingelser for låneopptak 
som beskrevet. Kirkelige fellesråd kan søke om lån hos OVF på gode betingelser, men det 
stilles krav om kommunal lånegaranti. 
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En lånegaranti fra Øyer kommune skal ikke overstige låneobjektet varighet, og det 
forutsettes at garantiansvaret trappes ned suksessivt i takt med nedbetalingsplanen. En 
garantiforpliktelse fra Øyer kommune gis i form av simpel kausjon, noe som innebærer at 
kausjonisten bare innestår for debitors manglende betalingsevne, og at kreditor ikke kan 
kreve kausjonisten før han gjennom rettslig pågang har konstatert av debitor ikke har midler. 
 
I hht Kommunelovens § 51 med forskrifter kan kommunen innvilge lånegaranti på beløp 
inntil kr. 500 000, beløp over dette krever statlig godkjenning. Øyer kommune må derfor ta 
forbehold om videre godkjenning hos Fylkesmannen i Oppland. 
 
Vurdering: 
Det er ingen tvil om at Øyer kirke har behov for et nytt orgel. Orgelkomiteen har gjort en god 
innsats med å samle inn penger til et nytt instrument. Orgelkomiteen har også gjort et godt 
forarbeid gjennom bruk av profesjonell konsulentbistand for å finne beste mulige tilbyder av 
nytt instrument. 
 
Øyer kommune har tidligere avvist å støtte anskaffelse av nytt orgel med tilskudd. For å 
kunne komme i havn med anskaffelse nå i løpet av kort tid, kan Øyer kommune stille en 
lånegaranti. ØTKR anses å ha en stabil og trygg drift, og mener å kunne betjene et låneopptak 
på inntil kr. 1 415 000 for anskaffelse. 
 
En lånegaranti belaster kommunens totale låneportefølje på lik linje som egne lån. 
Rådmannen vurderer at en lånegaranti til ØTKR likevel er forsvarlig innenfor dagens 
situasjon. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommune gir Øyer og Tretten kirkelige råd tilsagn om garanti for lån hos 
Opplysningsvesenets Fond på inntil kr. 1 415 000 i forbindelse med anskaffelse av nytt orgel 
til Øyer kirke. 
 
Garantien gjelder for nytt låneopptak. Garantien bortfaller i takt med at lånet nedbetales. 
Garantiforpliktelsene gis ved simpel kausjon. 
 
 
 
Sveinar Kildal Frode Fossbakken 
Rådmann 
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EIDSIVA ENERGI AS - TILLEGGSAVTALE FOR ANSVARLIG LÅN SAMT JUSTERINGER OG 
TYDELIGGJØRING AV VEDTEKTER OG AKSJONÆRAVTALE 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/493    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
28/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
1. Tilleggsavtale til avtale om ansvarlig lån 
2. Vedtekter oppdatert med endringsforslag 
3. Aksjonæravtalen oppdatert med endringsforslag 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Dokumentliste: 

 Redegjørelse for endringer i Aksjonæravtale og Vedtekter 

 Oversikt over adgang til å overføre aksjer og lån 

 Vedtekter oppdatert med markering av endringsforslag  

 Aksjonæravtale med markering av endringsforslag  

 Gjeldende aksjonæravtale datert 1. juli 2011 med addendum datert 20. september 2013 

 Innstilling fra eierutvalget i Eidsiva Energi AS datert 27. mars 2015 

 Innstilling fra eierutvalget om ansvarlig lån datert 14. august 2015 
 
Sammendrag: 
Denne saken inneholder forslag om å forlenge avtalen om ansvarlig lån med ti år til 2036 slik 
at Eidsiva-konsernet kan opprettholde en best mulig kredittvurdering hos finansielle aktører. 
Det eksisterende lånet løper til 2026 med fastsatt rente, og ny fastrente vil bli fastsatt på 
markedsmessige vilkår i 2026 for perioden fram til 2036.  
 
Aksjonæravtalen har bestemmelser som må endres som følge av Tilleggsavtalen til ansvarlig 
lån, og som følge av bestemmelser som har gått ut på tid eller ikke lenger er relevante. 
Enkelte steder har det også vært nødvendig å presisere/justere teksten for å unngå 
misforståelser, i tillegg til at endringer som tidligere er drøftet med eierne er tatt inn etter 
innstilling fra eierutvalget.  
 
Endringene får også konsekvens for to av bestemmelsene i konsernets Vedtekter.  
 
Saksutredning:  
Historikk 
Aksjonæravtalen for Eidsiva Energi AS ble første gang inngått i forbindelse med integrering av 
vannkraftproduksjonen i konsernet 15.04.2004. Den er siden blitt revidert 17.8.2005, 
4.11.2009 og gjeldende versjon ble signert 1.7.2011. 
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Avtalen om ansvarlig lån ble etablert i 2011 ved konvertering av 1,5 milliarder kroner fra 
egenkapital samtidig med en ekstraordinær kapitalutbetaling på 750 millioner kroner. Øyers 
andel av ansvarlig lån er regnskapsført med kr 10.675.867. 
 
Forslag til endringer i avtale om ansvarlig lån til Selskapet 
Eiernes nåværende ansvarlige lån til konsernet på 1,5 milliarder kroner går ut i 2026. For at 
lånet skal telle som egenkapital og ikke rentebærende gjeld ved kredittvurdering av Eidsiva, 
tilsier reglene som finansielle aktører benytter at lånet må ha en låneperiode på minst 20 år, 
og en gjenværende løpetid på minst 10 år. Ved helt eller delvis å få medregnet lånet som 
egenkapital ved kredittvurdering, vil konsernet få en høyere egenkapitalandel og oppnå 
bedre kredittvurderinger med bedre lånebetingelser enn om aksjonærlånet blir vurdert som 
gjeld.  
 
Forlengelsen gjøres i form av en Tilleggsavtale i stedet for å lage en ny avtale, dette for å 
forenkle behandling av utvidelsen av eksisterende avtale hos Sentralskattekontoret.  
 
Rentene som er fastsatt på lånet (syv prosent fastrente) vil gjelde fram til 2026, hvor det på 
nytt vil fastsettes en fastrente basert på markedsmessige betingelser på det tidspunktet. 
 
Innholdet i den vedlagte Tilleggsavtalen er i korte trekk;  
 

 Løpetiden for Långivers andel av Lånet forlenges til 31.12.2036.  

 Långiver frafaller sin rett, nedfelt i Låneavtalen punkt 7, til å kreve hele eller deler av 
Lånet tilbakebetalt 31.12.2026.   

 Långiver frafaller sin rett, nedfelt i Låneavtalen punkt 8, til å konvertere Lånet til 
aksjekapital i 2026. I stedet skal konverteringsprosedyren nedfelt i Låneavtalen 
gjennomføres i 2036, på identiske betingelser som nedfelt i Låneavtalen.  

 Det avtales endret bestemmelse om adgang til å overdra Lånet (uten samtidig 
overføring av C-aksjer) mellom Långiver og et holdingselskap, forutsatt at den som er 
Långiver til enhver tid oppfyller vedtektenes vilkår for å eie C-aksjer. Lånet skal kunne 
overdras mellom partene etter hva partene finner mest hensiktsmessig. 

 Lånet kan konverteres til aksjer av den som er Långiver på konverteringstidspunktet 
forutsatt at vedkommende kunne ha ervervet aksjer fra Holdingselskapet uten at det 
ville utløst forkjøpsrett i henhold til vedtektene § 6. 

 
Det er et vilkår for Tilleggsavtalens ikrafttredelse at alle Långivere tiltrer den og at 
endringene ikke påvirker Lånets skatterettslige status som lån i Eidsiva Energi. Eidsiva vil 
innhente en såkalt Bindende Forhånds Uttalelse (BFU) fra Sentralskattekontoret for 
storbedrifter (SFS) på dette. Videre er det et vilkår at forslag til revidert Aksjonæravtale og 
Vedtekter oppnår tilstrekkelig tilslutning. Alle endringer i avtaleverket skal tre i kraft samtidig 
og er gjensidig betinget av hverandre. 
 
 
Forslag til endringer i Aksjonæravtalen 
Aksjonæravtalen har mange endringer. I denne sammenheng er det laget en egen oversikt 
over alle endringene. Dette er et av vedleggene i dokumentlista som beskriver punkt for 
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punkt hvorfor endringene i Aksjonæravtalen er foretatt. Nedenfor redegjøres det for 
hovedårsakene til de endringer som foretas.  
 
Tilleggsavtalen for ansvarlig lån får relativt store konsekvenser for ordlyden i gjeldende 
aksjonæravtale punkt 15 hvis den blir vedtatt, fordi bestemmelsen må skrives om i betydelig 
grad for å gi god sammenheng med bestemmelsene i Tilleggsavtalen.  
 
Enkelte bestemmelser i avtalen for øvrig, oppdateres som følge av at bestemmelsene etter 
sitt innhold er utløpt, eller er hensiktsmessige oppdateringer, som at Elverum Energi AS har 
kommet inn som ny eier, eller henvisning til nye lovhjemler. 
 
Endringer som tidligere er fremmet i eiermøter og behandlet i et utvalg nedsatt av eierne er 
tatt inn etter ønske fra eiermøte 7.5.2015 etter innstillingen som er mottatt fra eierutvalget. 
Et av punktene i innstillingen fra eierutvalget var formulering om flytting av Eidsiva Anlegg AS 
ut av Hamar kommune. Når Eidsiva Nett AS og Eidsiva Anlegg AS nå er fusjonert fra og med 
2016 faller dette punktet bort. Det vises også til punkt 6.1.1 i Aksjonæravtalen hvor Eidsiva 
Anlegg AS er fjernet som selskap.  
 
For at forlengelse av løpetiden på lånet til 2036 skal aksepteres, har det fra aksjonærhold 
vært reist spørsmål om forståelsen av bestemmelsene om forkjøpsrett ved 
aksjetransaksjoner mellom eiere og deres holdingselskaper. Det er forutsatt at forkjøpsrett 
ikke skal gjelde hvis aksjer transporteres mellom kommuner/fylkeskommuner som er 
aksjonærer i Eidsiva og holdingsselskaper, og vice versa. Ordlyden i gjeldende 
avtaleverk/vedtekter har ikke vært presis og konsistent, og konsernets juridiske rådgivere 
har derfor anbefalt en presisering/ justering i avtalens ordlyd på dette punkt.   
 
Forslag til endringer i Vedtektene 
Vedtektene § 4, Selskapets aksjekapital 
Et Holdingselskap kan eie C-aksjer i Eidsiva, og i henhold til gjeldende vedtekter § 4 er det et 
krav at det er minst 67 % eid og kontrollert av «en» av de som var 
kommuner/fylkeskommuner i Hedmark og Oppland i 2004. Det er foreslått å fjerne «en», slik 
at det er tilstrekkelig at nevnte eiere til sammen eier minst 67 % hvilket harmonerer best 
med den gjeldende bestemmelsen i Aksjonæravtalen punkt 1.1 d) om at holdingselskapet 
skal være minst 67 % eid og kontrollert av «vedkommende Aksjonær(er)». 
 
Det er foreslått å innta kravet om at Holdingselskapet ikke direkte/indirekte kan ha private 
eiere, et krav som i dag er nedfelt i Aksjonæravtalen punkt 1.1 d) og uttrykkelig forutsatt i 
dens punkt 7.4, andre avsnitt. Kravet innebærer at det ikke kan være private eiere i noen 
bakenforliggende eierledd til Holdingselskapet.  
 
Ved å innta vilkåret i vedtektene reduserer man risikoen for at noen aksjonærer gjør feil med 
potensielt store negative konsekvenser regulert i Aksjonæravtalen punkt 8 «Eierendringer i 
Aksjonær eller i bakenforliggende eier», og det synliggjøres også til omverdenen hva som 
gjelder.   
 
Vedtektene § 6, Forkjøpsrett 
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Unntaket for forkjøpsrett i den gjeldende vedtekt § 6 er noe uklar. Det foreslås derfor en 
justering/presisering av dennes innhold. 
 
Den foreslåtte ordlyden gjør det klart at forkjøpsrett ikke kan gjøres gjeldende ved 
transaksjoner: 
  

 mellom (overføring fra/til) kommuner/fylkeskommuner i Hedmark eller Oppland som 
er Aksjonærer i Selskapet 

 mellom nevnte Aksjonærer og Holdingselskap som tilfredsstiller vedtektenes vilkår for 
å eie C-aksjer, forutsatt at Holdingselskapet er aksjonær i Eidsiva Energi AS  

 mellom et Holdingselskap som oppfyller vedtektenes vilkår for å eie C-aksjer og de av 
dets bakenforliggende eiere som er kommuner/fylkeskommuner i Hedmark eller 
Oppland fylker og som enten er eller har vært Aksjonær i Selskapet, eller som var 
Aksjonær i Holdingselskapet på det tidspunkt som dette første gang etablerte sin 
posisjon som Aksjonær i Selskapet. 

 
Videre vedtektsfestes at disse unntakene ikke kan fjernes eller reduseres uten tilslutning fra 
Aksjonærer som representerer minst 80 % av kapitalen og stemmene i Selskapet. Dette 
kravet er allerede nedfelt i Aksjonæravtalen punkt 15.4. «Endring og varighet». 
 
Ved å begrense unntaket for forkjøpsrett som foreslått er løsningen lojal mot de gjeldende 
unntak fra forkjøpsretten. Bakenforliggende eierskifte i Holdingselskapet er ikke særskilt 
regulert og har heller ikke vært regulert i gjeldende avtaleverk.  
 
Adgang til overføring av aksjer og lån 
Det har vært ønskelig og nødvendig å foreta en presisering av bestemmelsene om overføring 
av aksjer og lån mellom eiere og deres holdingselskaper, slik at lån og aksjer kan flyttes ut i 
fra det som anses mest hensiktsmessig for eieren. I dokumentet «Oversikt over adgang til å 
overføre aksjer og ansvarlig lån i Eidsiva Energi AS» er det forsøkt å liste opp alle tenkelige 
transaksjoner som kan skje på aksje- og lånesiden, og hvordan dette er å forstå i forhold til 
reglene for forkjøpsrett og adgangen til å overføre lånet.   
 
Vurdering: 
Bortsett fra forlengelsen av det ansvarlige lånet, vurderes endringene å ha begrenset 
realitetsmessig betydning. 
 
Saken dreier seg om å vedta en utvidelse på ti år av låneperioden gjennom en tilleggsavtale 
til eksisterende ansvarlige låneavtale til Eidsiva. Dette bidrar til å bedre kredittvurdering av 
selskapet og kommer således eierne til gode via eierskapet.    
 
Rådmannen mener at de viktige hensyn som ivaretas gjennom forslaget til endringer er: 
 

 Tilleggsavtalen til ansvarlig lån bidrar til best mulig kredittvurdering av Eidsiva som vil 
komme eierskapet til gode. 

 Presisering av at aksjer/lån kan flyttes mellom (til/fra) Aksjonær, Holdingselskap og 
dennes bakenforliggende eier og Långiver uten at forkjøpsrett utløses. 
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 Oppdatert regelverk tilpasset ny Tilleggsavtale på ansvarlig lån og øvrige endringer 
som er presentert eierne tidligere og anbefalt av eierutvalget. 

 Presiseringer i avtalenes tekst som ikke endrer noe på de faktiske forhold i avtalen, 
men er tydeligere mellom Aksjonærene og overfor omverdenen. 

 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
1. Øyer kommune (Aksjonæren) godkjenner og signerer ny aksjonæravtale for Eidsiva 

Energi AS. 
2. Øyer kommune (Långiver) godkjenner Tilleggsavtalen til ansvarlig lån i Eidsiva Energi AS 

og vedtar å signere Tilleggsavtalen. 
3. Øyer kommune (Aksjonæren) forplikter seg til å stemme for de foreslåtte endringer i 

Vedtektene når de blir behandlet i Selskapets generalforsamling.  
 
 
 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
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ÅRSRAPPORT FOR LANDBRUKSKONTORET I LILLEHAMMER-REGIONEN FOR 2015 
 
 

Saksbehandler:  Carl Olav Holen Arkiv: 033  
Arkivsaksnr.: 16/380    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
29/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Årsrapport fra Landbrukskontoret i Lillehammer-regionen 2015. 
 
Saksopplysninger: 
Lillehammer-regionen har felles landbrukskontor med Gausdal kommune som 
vertskommune. I 2015 ble det utført 9,1 årsverk ved landbrukskontoret, inkludert 0,5 årsverk 
for prosjektet BondeGLØd, lønnet av eksterne og prosjektmidler. Dette er i samsvar med det 
kontoret hadde budsjett til i 2015.  
 
Øyer kommunes andel av kontorets kostnader framgår av den avtalte fordelingsnøkkelen og 
utgjorde  for 2015 kr 1690 250. Landbrukskontoret hadde et driftsunderskudd på kr 139 000 i 
2015, hovedsakelig på grunn av at kontoret hadde tillatelse til en liten overbemanning i 
forhold til budsjett første halvår, siden en medarbeider gikk ut i pensjon i juni 2015. Det var 
besluttet å tilbakebetale 1,27 mill. kr fra oppspart driftsfond i 2015. kommunenes andel av 
dette, ble fratrukket driftskostnadene for 2015. Innestående driftsfond pr ved årsskiftet er nå 
kr 695 000.- 
 
Det framgår av årsrapporten at det er høy aktivitet i landbruket og at kontoret har utført sine 
oppgaver på en tilfredsstillende måte. Kontoret har vært engasjert i planarbeid og 
lovforvaltning, stått for forvaltning av økonomiske virkemidler for landbruket og utarbeidet 
informasjonsmateriell og drevet med næringsutviklingsarbeide. Særlig har prosjektet 
BondeGLØd høstet mange positive omtaler. Dette prosjektet ble avsluttet i 2015.   
   
Vurdering og konklusjon: 
Landbrukskontoret fungerer bra som en enhet i det regionale samarbeidet. Tilbakemeldinger 
fra brukerne og andre samarbeidsparter er også i hovedsak positive.  
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret tar årsrapport 2015 for Landbrukskontoret i Lillehammer-regionen til 
orientering.     
 
Sveinar Kildal Carl Olav Holen 
Rådmann 
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ØYER KOMMUNALE BOLIGSTIFTELSE - ÅRSMELDING OG REGNSKAP 2015. 
BUDSJETT 2016. 
 

Saksbehandler:  Laila Odden Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/543    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
30/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Årsmelding 2015 
Regnskap 2015 
Budsjett 2016 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Vedtekter for Øyer kommunale Boligstiftelse 
 
Saksutredning: 
Fra Øyer kommunale boligstiftelse er mottatt årsregnskap og årsmelding for 2015. 
Regnskapet viser et overskudd på kr 391.354,-. 
 
I henhold til vedtektene for Øyer kommunale boligstiftelse skal årsregnskapet legges fram for 
representantskapet/formannskapet for godkjenning. 
 
Det vises for øvrig til vedlagte årsmelding og årsregnskap for 2015. 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Øyer kommunale Boligstiftelses regnskap og årsmelding for 2015 godkjennes. 
Formannskapet godkjenner budsjettet for 2016. 
 
 
Sveinar Kildal Laila Odden 
Rådmann 
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RÅD I KOMMUNER OG FYLKESKOMMUNER FOR UNGDOM, ELDRE OG PERSONER MED 
FUNKSJONSNEDSETTELSE - LOVENDRING: HØRINGSUTTALELSE 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv: 033  
Arkivsaksnr.: 16/386    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
4/16 Eldrerådet 16.03.2016 
 
4/16 Rådet for mennesker med funksjonsnedsettelser 15.03.2016 
 
31/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
1/16 Ungdomsrådet 14.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Kommunal- og moderniseringsdepartementets brev av 15.02.2016 med høringsnotat om råd 
i kommuner og fylkeskommuner for ungdom, eldre og personar med funksjonsnedsetjing. 
 
Sammendrag: 
Rådmannen rår kommunestyret til å støtte forslaget om ny bestemmelse i kommunelovens § 
10b om råd i kommuner og fylkeskommuner for ungdom, eldre og personer med 
funksjonsnedsettelse. Lov om kommunale og fylkeskommunale eldreråd (eldrerådslova) og 
lov om råd eller anna representasjonsordning i kommunar og fylkeskommunar for  menneske 
med nedsett funksjonsevne mm blir opphevet. Det blir utarbeidet sentralt fastsatte 
forskrifter for de enkelte ordningene. Endringen forenkler og klargjør administreringen av 
rådene.  
Saken blir lagt fram for ungdomsrådet, eldrerådet og kommunalt råd for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne mm før saken legges fram for kommunestyret. 
 
Saksutredning: 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD) sender ved brev datert 15.02.2016 ut 
høringsnotat med forslag om en ny bestemmelse i kommuneloven § 10 b om råd i kommuner 
og fylkeskommuner for ungdom, eldre og personer med funksjonsnedsettelse.  
I høringsnotatet forslår KMD at eldre og personer med funksjonsnedsettelse fortsatt skal ha 
en lovpålagt rett til medvirkning, mens en tilsvarende lovfestet ordning for ungdom skal være 
frivillig for kommunene og fylkeskommunene. Dersom en kommune eller fylkeskommune 
ønsker å ha et ungdomsråd eller en annen form for ungdomsmedvirkning, må den etter 
forslaget følge regelverket som er laget for ungdomsmedvirkning.  
Ungdom, eldre og personer med funksjonsnedsettelse er ofte underrepresentert i 
folkevalgte organ. Regjeringen ønsker derfor at disse gruppene skal høres i saker som gjelder 
levevilkårene deres. For å sikre like regler, og for å gjøre det enklere for kommunene og 
fylkeskommunene å forvalte medvirkningsorganene, foreslår KMD at kommuneloven får en 
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ny generell bestemmelse om råd i kommunene og fylkeskommunene for ungdom, eldre og 
personer med funksjonsnedsettelse.  
Eldre og personer med funksjonsnedsettelse har i dag en lovfestet rett til medvirkning. Det er 
opp til kommunene selv om de vil ha medvirkningsordninger for andre grupper, og hvordan 
de i så fall skal organiseres. Det mest vanlige har vært ulike ordninger for medvirkning fra 
ungdom gjennom ungdomsråd, ungdommens kommunestyre eller lignende ordninger. Det 
har vært mye usikkerhet rundt, og til dels ulike praktisering av, ordningene med 
ungdomsmedvirkning. KMD viderefører frivillighet for kommunene og fylkeskommune 
angående etablering av ordning med ungdomsmedvirkning, men dersom de velger en slik 
ordning, må de følge systemet i loven.  
KMD forslår å samle regler om kommunal organisering i kommuneloven i stedet for å ha ulike 
medvirkningsordninger som blir regulert i særskilte lover og administrert av ulike 
departement. De grunnleggende reglene for organisering av organene bør være like, men slik 
at hver ordning er tilpasset de ulike gruppene. Utfyllende regler for de enkelte ordningene 
blir fastsatt i forskrift. KMD foreslår dermed å oppheve lov om kommunale og 
fylkeskommunale eldreråd (eldrerådslova) og lov om råd eller anna representasjonsordning i 
kommunar og fylkeskommunar for  menneske med nedsett funksjonsevne mm. 
 
Vurdering: 
En felles bestemmelse i kommuneloven om råd for ungdom, eldre og personer med nedsatt 
funksjonsevne, med tilhørende forskrifter, forenkler og klargjør administreringen av disse 
rådene for kommunene og fylkeskommunene. Slik rådmannen ser det rokker dette ikke ved 
statusen til rådene, snarere tvert i mot – endringen tydeliggjør at også disse rådene er en del 
av kommunens politiske organisering.  
 
 
Behandling/vedtak i Eldrerådet den 16.03.2016 sak 4/16 
 
Behandling: 
Saksutredningen som skal legges fram for kommunestyret ble gjennomgått av leder Odd 
Letrud. 
Vedtak: 
Eldrerådet slutter seg til rådmannens innstilling i saken. 
 
Behandling/vedtak i Rådet for mennesker med funksjonsnedsettelser den 15.03.2016 sak 
4/16 
 
Behandling: 
Saksutredning som skal legges fram for kommunestyret ble gjennomgått av leder John 
Berge. 
Vedtak: 
Rådet for mennesker med nedsatt funksjonsevne slutter seg til rådmannens innstilling i 
saken. 
 
Behandling/vedtak i Ungdomsrådet den 14.04.2016 sak 1/16 
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Behandling: 
Saksutredningen som skal legges fram for kommunestyret ble gjennomgått. 
Vedtak: 
Ungdomsrådet slutter seg til rådmannens innstilling i saken. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret viser til Kommunal- og moderniseringsdepartementets høringsnotat 
oversendt ved brev datert 15.02.2016. Kommunestyret støtter forslaget om ny bestemmelse 
i kommunelovens § 10b om råd i kommuner og fylkeskommuner for ungdom, eldre og 
personer med funksjonsnedsettelse.  
 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
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HØRINGSUTTALELSE - ETABLERING AV TVISTELØSNINGSMEKANISME FOR RETTSLIGE 
TVISTER MELLOM STAT OG KOMMUNE M.V. 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/534    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
32/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
KS sin høringsuttalelse datert 23.02.2016. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet: Høringsbrev og –notat om begrensning i 
statlig klageinstans adgang til å overprøve kommunens utøvelse av det frie skjønn og 
etablering av en tvisteløsningsmekanisme for rettslige tvister mellom stat og kommune, 
datert 27.01.2016. 
 
Sammendrag: 
Regjeringen foreslår at kommuner skal ha adgang til å saksøke staten for de alminnelige 
domstolene i rettslige tvister mellom stat og kommune. Regjeringen foreslår i tillegg å 
begrense statlige klageinstansers adgang til å overprøve kommunens utøvelse av det frie 
skjønn (hensiktsmessighetsskjønnet).  
 
KS er i det vesentlige enig med regjeringens begrunnelse for å gi kommuner mulighet til 
domstolsprøving i rettslige tvister med staten. KS har tilføyelser under følgende overskrifter 
som bygger opp under argumentasjonen for domstolsprøving: 
 Folkeretten – Det europeiske charteret om lokalt selvstyre av 15. oktober 1985 
 Domstolsprøving vil bidra til rettsriktighet og nasjonal rettsenhet 
 Søksmålsadgang er praktisk og prinsipiellt viktig, men det er grunn til å anta at antall 

saker vil bli få 
 Andre lands rett. 
  
KS mener at regjeringens forslag ikke går langt nok i å sikre at det reelle skjønnet blir liggende 
i kommunen, og argumenter grundig for det. 
 
Rådmannen rår kommunestyret til å slutte seg til KS sin høringsuttalelse. 
 
Saksutredning: 
Det vises til KS sin høringsuttalelse. 
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Vurdering: 
Rådmannen mener de endringene som regjeringen forslår med KS sine innspill, er viktige 
prinsipielle endringer. Rådmannen rår kommunestyret til å slutte seg til KS sin 
høringsuttalelse.  
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret slutter seg til KS sin høringsuttalelse datert 23.02.2016. 
 
 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
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KULTURPRISEN 2016 
 
 

Saksbehandler:  Frode Fossbakken Arkiv: 223  
Arkivsaksnr.: 16/165  Unntatt offentlig ofl §5 

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
33/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Oversikt kulturprismottakere 1981 – 2015 
Retningslinjer for Øyer kommunes kulturpris 
 
Sammendrag: 
Formannskapet skal vurdere og vedta årets mottaker av Øyer kommunes kulturpris utfra 
innkomne forslag. Videre skal det velges en eller to representanter fra formannskapet til 
utdeling av prisen. Rammen rundt prisutdelingen planlegges i samråd med kultursjef. 
Arrangementets omfang og innhold avgjøres når prismottaker er vedtatt. Forslagene på 
mottaker er unntatt offentlighet, ofl § 5, utsatt innsyn. 
 
Saksutredning: 
Frist for å foreslå kandidater til Øyer kommunes kulturpris 2016 ble publisert på kommunens 
hjemmesider med frist 01.03 2016. Det er mottatt forslag på 7 ulike kandidater fra 7 
forslagsstillere. Øyer kommunes kulturpris deles ut til enkeltpersoner, institusjoner, lag og 
foreninger med tilknytning til Øyer kommune. Kriteriene for kulturprisen vektlegger at 
mottakeren må selv ha gjort seg bemerket innen et område som omfattes av det utvidede 
kulturbegrep eller ha gjort er betydelig innsats for andre på kulturområdet.  
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Saken legges fram uten forslag til vedtak. 
 
Sveinar Kildal Frode Fossbakken 
Rådmann 
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EIENDOMSSKATT - RETAKSERING 
 
 

Saksbehandler:  Helene Bjørge Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/40    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
34/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 
Vedlegg: 
Ingen 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
LOV 1975-06-06 nr.29:Lov om eigedomsskatt til kommunane. 

Rammer og retningslinjer for taksering i henhold til lov om eiendomsskatt for Øyer kommune endelig 

vedtatt av skattetakstnemnda og overskattetakstnemnda i møte 22.05.2007 

 
 
Sammendrag: 
Det ble i kommunestyresak 76/06 vedtatt å innføre eiendomsskatt i hele Øyer kommune med 

virkning fra 01.01.2007. Etter eiendomsskatteloven skal det være en allmenn taksering i kommunen 

hvert tiende år. Kommunestyret kan vedta å utsette retakseringen i inntil 3 år, eller foreta en 

kontortaksering. Rådmannens forslag er å gjennomføre en retaksering med virkning fra 01.01.2018. 

Ved retakseringen benyttes kommunens takstgrunnlag også for boligeiendommer. Komtek Besiktiger 

med nettbrett kjøpes i 2016. Det legges i forbindelse med budsjettbehandlingen frem alternative 

måter for å gjennomføre retakseringen på med tilhørende kalkyler.  

 
 
Saksutredning: 
Det ble i 2007 innført eiendomsskatt i hele Øyer kommune, takstene skal være uendret i 10 år. Det er 

kommunestyret som vedtar når og hvordan ny taksering skal gjennomføres. Det ble den 19.01.16 

informert i formannskapet om hvordan eiendomsskattetaksten og skattesatsen fastsettes, og 

alternativer for videreføring. Først en gjennomgang av dette før alternativene gjennomgås. 

Hva skal etter eiendomsskatteloven legges til grunn for å fastslå eiendomsskattetaksten: 

Eiendomsskatteloven § 8A-2:  

(1)Verdet av eigedomen skal setjast til det beløp ein må gå ut frå at eigedomen etter si 
innretning, brukseigenskap og lokalisering kan bli avhenda for under sedvanlege salstilhøve 
ved frit sal. 

 

Denne lovteksten sammen med rettspraksis gir grunnlag for å beskrive takseringsnormen som 

«objektivisert omsetningsverdi». Med omsetningsverdi menes ordinær pris i markedet. Med 

objektivisert menes at verdien knytter seg til eiendommen objektivt sett, og ikke til den verdien som 

eiendommen har for den aktuelle eieren. At man skal frem til eiendommens objektiviserte verdi, må 
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sees i sammenheng med at eiendomskatten er en objektskatt. Det er eiendommen som sådan som 

skal skattelegges.  

 

Hvordan blir eiendomsskattetaksten fastsatt i Øyer kommune: 

Eiendomsskattetaksten er en grovkornet takst hvor det er vanlig å benytte sjablonverdier. 

Sjablonverdier benyttes for alle eiendommer bortsett fra anlegg for produksjon av elektrisk kraft 

hvor ligningsverdien benyttes, og noen infrastrukturanlegg og kraftlinjer som er taksert av takstmann 

i 2007. Gjeldende Rammer og retningslinjer for taksering i henhold til lov om eiendomsskatt for Øyer 

kommune ble endelig vedtatt av skattetakstnemnda og overskattetakstnemnda i møte 22.05.2007 

(revidert av skattetakstnemnda 15.01.2008). I tillegg ble det lagd et sonekart, hvor Øyer sør har 

soneverdi 1, Tingberg og Tretten sentrum har soneverdi 0,8 og resten av kommunen har soneverdi 

0,6.  I Øyer kommune benyttes en kvadratmeterpris på 8000,- for boliger, 13000,- for fritidsboliger, 

4500,- for kontor-/forretningsbygg og hotell/restaurant, og 2000,- for industri. Alle 

kvadratmeterprisene som benyttes er beskrevet i Rammer og retningslinjer for taksering. 

Kvadratmeterprisen er lik for hele kommunen, så forskjellene i standard og beliggenhet blir bestemt 

ut fra sonekartet og andre faktorer som kan justeres, som vurderingsfaktor indre (alder og innlagt 

strøm) og vurderingsfaktor ytre (kommunalt vann/avløp og vinterbrøytet vei). 

 

I 10 årsperioden blir eiendomsskattetaksten på eiendommer med endringer justert og nye bygg blir 

taksert etter de samme prinsippene som i 2007. 

 

Skattesatsen: 

Det er mulig å differensiere skattesats etter eiendomsskatteloven. I Øyer er promillesatsen for 2015 

for boliger og fritidseiendommer 3,5 ‰, og for næring og verk og bruk 7 ‰. Det er ikke mulig å ha 

forskjellig skattesats for boliger og fritidsboliger.  Etter § 10 i eiendomsskatteloven er det 

kommunestyret som hvert år ved budsjettbehandling fastsetter hva slags sats som skal benyttes ved 

utskriving av eiendomsskatt kommende skatteår. Satsen må være minst 2 ‰ og maksimalt 7 ‰. 

Promillesatsen kan økes med maksimalt 2 ‰ pr. år, men den kan settes ned til minimumsnivået 

uavhengig av hvor høy den er fra før.  

   

Retaksering eller Kontorjustering: 

Eiendomsskatteloven § 8 A-3. Verdsetjing 

(2) Det skal vere ei allmenn taksering i kommunen kvart tiande år. Dersom det ligg føre 

særlege tilhøve, kan kommunestyret avgjere at ny taksering skal skje tidlegare eller seinare 

enn dette, men ikkje seinare enn tre år etter at siste allmenne taksering skulle ha skjedd. 

Kommunen dekkjer kostnadene ved taksering, og kommunestyret utnemner dei personane 

som skal stå for taksering.   

 

Eiendomsskatteloven §8 A-4. Kontorjustering 

(1) I staden for ny allmenn taksering kan kommunestyret gjere vedtak om auke av det verdet 

(taksten) som eigedomen blei sett til ved den siste allmenne takseringa for utskriving av 

eigedomsskatt. Kommunestyret kan dessuten gjere vedtak om at det skal gjerast eit 

tilsvarande tillegg for dei eigedomane som er verdsett særskild før eit tidspunkt som 

kommunestyret fastset.  
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(2) Auken kan skje stegvis over flere år, men må ikkje vere meir enn 10 prosent av det 

opphavlege skattegrunnlaget for kvart år etter 10-årsfristen for den siste allmenne 

takseringa, likevel slik at skatteåret 1983 vert rekna som første året for slikt tillegg. 

Fristreglane i § 8 A-3 andre ledd gjeld ikkje for kontorjustering.  

 

Etter eiendomsskatteloven er det tre alternativer for Øyer kommune fra og med 01.01.2017: 

Alternativ 1:  

Retaksering (full omtaksering- se § 8 A 3). Rammer og retningslinjer med tilhørende soneinndeling 

blir vurdert på nytt ut fra dagens objektiviserte omsetningsverdi. Alle eiendommer blir besiktiget og 

taksert på nytt ut fra nytt sonekart og Rammer og retningslinjer for taksering. Uregistrerte bygg som 

er oppført siden forrige taksering blir registrert. Dette må være i samarbeid med 

byggesaksavdelingen hvor de kan følge opp ulovligheter, slik sett er en retaksering også nyttig for 

vedlikeholdet av kartgrunnlaget i kommunen.    

Etablering av nye utbyggingsområder som har oppstått i 10 årsperioden blir hensynstatt ved en 

retaksering. Skjevheter som at det i visse områder har vært en mye lavere prisøkning enn andre 

områder i kommunen blir også hensyntatt ved en retaksering.  

 

Alternativ 2:  

Kontorjustering (se § 8 A-4), hvor takstene kan økes med inntil 10 prosent, og det er lik økning for alle 

eiendommer i kommunen. En kontorjustering er lite arbeidskrevende i forhold til en retaksering, og 

inntektene vil øke noe. Eksisterende skjevheter blir ikke rettet opp, og eiendommer med lav 

prisvekst kan bli taksert høyere enn omsetningsverdien.  I tillegg må man regne med at 

takstøkningen ved en retaksering vil være høyere enn 10 %, dvs. at inntektsøkningen på sikt vil bli 

lavere ved en kontorjustering. 

 

Alternativ 3:  

Utsette retakseringen inntil 3 år, det vil si at takstene er uendret (se §8 A-3).  

 

Bruk av formuesgrunnlag på boligeiendommer: 

I 2014 ble loven endret slik at det etter eiendomsskatteloven § 8 C-1 er mulig å benytte Skatteetatens 

formuesgrunnlag (boligverdier) ved utskriving av eiendomsskatt på boligeiendommer. 

Verdsettelsesmetoden er et alternativ til å bruke takster fastsatt av kommunens nemnd, og det er 

kommunestyret som fatter vedtak om bruk av formuesgrunnlag. Ved en retaksering må 

kommunestyret ta stilling til om Øyer kommune skal benytte formuesgrunnlag eller takster fastsatt 

av kommunens nemnd på boligeiendommer. 

 

Innkjøp av Komtek Besiktiger: 

I Øyer kommune benyttes forsystemet Komtek ved beregning av eiendomsskatt og andre 

kommunale årsgebyrer. Det er nå utviklet en ny modul: Komtek Besiktiger hvor man benytter et 

nettbrett med internettilgang ved befaring av alle eiendommer. Endringer av vurderingsfaktorer kan 

endres av besiktiger og taksten kan gjøres klar på stedet.  Dette forenkler for- og etterarbeidet ved 

taksering, siden det pr. i dag skrives ut besiktigerskjema, og alle endringer gjøres inne når 

besiktigelsen er ferdig. Denne modulen koster ca. 75 000,- inkludert installasjonsutgifter og kjøp av 

nettbrett.  
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Vurdering: 
Takseringsalternativer: 

Kort oppsummering av fordeler og ulemper ved alternativ 1: retaksering: 

Fordeler: 

 Mer korrekt takstgrunnlag hvor skjevheter og forandringer som har oppstått i 10 års 

perioden blir hensyntatt. 

 Registrering av uregistrerte bygg som gir bedre kartgrunnlag for kommunen og mer 

rettferdig eiendomsskatt.  

 Eiendomsprisene har stort sett økt, så en retaksering vil på sikt gi økte inntekter til 

kommunen. 

 

Ulemper: 

 Gjennomføring av retakseringen gir ekstra utgifter for kommunen. 

 Negativt fokus på kommunen ved økte eiendomsskattetakster og eiendomsskatt.  

 

Kort oppsummering av fordeler og ulemper ved alternativ 2: kontorjustering: 

Fordeler: 

 Relativt lite arbeidskrevende 

 Økt eiendomsskatteinntekt 

Ulemper: 

 Skjevheter og forskjellig utvikling i 10 års perioden fra 2007 blir ikke rettet opp. 

 Lavere inntektsøkning enn ved en retaksering.  

 Negativt fokus på kommunen ved økte eiendomsskattetakster og eiendomsskatt. 

 

Kort oppsummering av fordeler og ulemper ved alternativ 3: utsette retakseringen i inntil 3 år: 

         Fordeler: 

 Ingen utgifter når takstene er uendret 

         Ulemper: 

 Skjevheter og forskjellig utvikling i 10 års perioden fra 2007 blir ikke rettet opp. 

 Ingen inntektsøkning utover inntektsøkningen av nye bygg og endringer av eksisterende 

bygg. 

 

Bruk av formuesgrunnlag: 

Kort oppsummering av fordeler og ulemper ved bruk av Formuesgrunnlag for boligeiendommer: 

Fordeler: 

 Trenger ikke gjennomføre besiktigelse. 

        Ulemper: 

 Det finnes ikke formuesgrunnlag på alle boliger. Disse eiendommene må takseres etter 

kommunens retningslinjer, og vil bli taksert forskjellig fra de andre boligeiendommene. 

 Det finnes ikke formuesgrunnlag for våningshus eller fritidsboliger. 

 Ved brann eller rivning vil taksten fortsatt blir stående ett år etter, og det må søkes om 

fritak på disse eiendommene.  Ved bruk av kommunens takster blir 

eiendomsskattetaksten endret omgående etter brann.  
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 Kommunens kartgrunnlag for boliger er godt vedlikeholdt. Alle boligeiendommene blir 

taksert etter samme prinsipper og behandlet likt ved en klagebehandling. 

 Kommunen har ikke mulighet til å rette feil i formuesgrunnlaget, klagen må sendes til 

Skatteetaten. Usikkert hvor stor kapasitet Skatteetaten har til å rette feil.   

 

Komtek Besiktiger: 

Tilbakemeldingene fra kommuner som har kjøpt Komtek Besiktiger er veldig positive og de er 

tydelige på at det er nødvendig med denne modulen ved en retaksering.  Det blir mindre for- og 

etterarbeid, og det blir enklere for besiktiger å finne fram til eiendommer som skal takseres ved bruk 

av kartet på nettbrettet. Besiktiger kan avslutte besiktigelsen på stedet på eiendommer hvor det ikke 

er endringer i arealet. Viktig at denne modulen blir kjøpt inn nå, slik at eiendomsskattekontoret blir 

godt kjent med programmet før retakseringen. 

 

Oppsummering: 

For å gjennomføre en retaksering vil det kreves ekstra ressurser både på byggesaksavdelingen, 

matrikkelføring og eiendomsskattekontoret. For at resultatet av retakseringen skal bli best mulig er 

det viktig at det blir gjort et forarbeid blant annet med å kartlegge alle uregistrerte bygg, det vil si 

bygg som er oppført i 10 års perioden etter forrige taksering, uten at det er gitt byggetillatelse. Dette 

kan gjøres ved hjelp av matrikkelen og nye flyfoto fra 2014. Erfaringsmessig er disse byggene 

hovedsakelig garasjer/uthus, men det er likevel viktig å få tatt en gjennomgang, slik at disse byggene 

byggesaksbehandles før de registreres. Det er ny nemd fra 01.11.2015, og det er denne nemnda som 

skal vedta nye Rammer og retningslinjer for taksering i Øyer kommune for den neste 10 årsperioden. 

Ved å vedta at retakseringen skal ha virkning fra 01.01.2018 har kommunen god tid til å sette i gang 

forarbeidet i 2016 med byggesaksbehandling og oppstart av arbeidet med nye Rammer og 

retningslinjer for taksering. Alle eiendommer blir besiktiget i 2017. Til tross for noen uregistrerte 

bygg er kommunens takstgrunnlag bra, og det anbefales derfor å benytte dette for boligeiendommer 

framfor et formuesgrunnlag med uviss kvalitet ved en retaksering. 

Selv om et retakseringsprosjekt blir satt i gang, må den årlige omtakseringen gå parallelt med dette 

arbeidet. Retakseringsprosjektet er et arbeidskrevende prosjekt, også for sakkyndig nemnd. Hvis en 

retaksering gjennomføres med virkning fra 2018, er alternativene for 2017 kontorjustering eller å la 

takstene stå urørt i ett år til. Ved å vedta at takstene fra 2007 benyttes i 2017, må sakkyndig nemnd 

kun vedta nye takster på eiendommer med endringer, og kan ha større fokus på 

retakseringsarbeidet.  

Rådmannen vil i forbindelse med budsjettbehandlingen høsten 2016 legge fram kalkyler for 

alternative måter å gjennomføre en retaksering på. Alternativene er å leie et firma til å gjennomføre 

retakseringen, eller at kommunen henter inn ekstra ressurser for å gjennomføre retakseringen. 

Kostnaden ligger i størrelsesorden 2,5-4 millioner. 

 
 
 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 

1. Øyer kommunestyre vedtar at eiendomsskattetakstene fra 2007 benyttes i 2017, og at det 

gjennomføres en retaksering med virkning fra 01.01.18.  
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2. Ved retaksering benyttes kommunens takstgrunnlag også for boligeiendommer. 

3. Kommunestyret godkjenner innkjøp av Komtek Besiktiger. Utgiftene på 75 000,- dekkes ved 

overføring fra disposisjonsfondet som settes ned fra kr. 17 760 000 til 17 685 000. 

4. Rådmannen legger i forbindelse med budsjettbehandlingen fram alternative måter å 

gjennomføre retakseringen på med tilhørende kalkyler.  

  
 
Sveinar Kildal Helene Bjørge 
Rådmann 
 



  Sak  35/16 
 

Side 37 av 37   

 

REFERATER 
 
 

Saksbehandler:  Laila Odden Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 16/553    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
35/16 Formannskapet 19.04.2016 
 
 

1. Byggemøte referat nr 27, 17.03.16 – Tretten sjukeheim 
2. Byggemøte referat nr 28, 31.03.16 – Tretten sjukeheim 

 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Referatene tas til underretning. 
 
 
Sveinar Kildal Laila Odden 
Rådmann 
 


